
Referitor la solicitarea dvs. de a va transmite punctul nostru de vedere asupra
DOCUMENTULUI DE POZITIE aprobat prin Hotararea Consiliului Judetean Constanta din
luna MAI 2013 va comunicam urmatoarele:

Depozitul ecologic de deseuri menajere si industriale (DEDMI) asimilabile celor menajere,
din localitatea Ovidiu, judetul Constanta (investitie privata, realizata integral din surse
proprii TRACON) face parte din proiectul SISTEMUL DE MANAGEMENT INTEGRAT AL
DESEURILOR din judetul Constanta (SMID) – depozitul respectiv fiind nominalizat prin
HGR nr. 349/2005 ca depozit ecologic „conform” care trebuie sa functioneze pana la
epuizarea capacitatii proiectate, inscriindu-se in masurile adoptate pentru implementarea
aquismului comunitar de mediu in domeniul deseurilor.

In baza legislatiei specifice si a AUTORIZATIEI INTEGRATE DE MEDIU pentru
functionare, societatii noastre ii revin o serie de obligatii, motiv pentru care avem
cunostinta de proiectul SISTEMULUI INTEGRAT de la nivelul judetului Constanta, mai
ales ca DEDMI Ovidiu este primul depozit „conform” din tara, acesta fiind monitorizat in
permanenta in perioada de preaderare comunitara.

In scopul realizarii proiectului de interes comun de management al deseurilor, la nivelul
judetului Constanta s-a infiintat ASOCIATIA DE DEZVOLTARE INTRACOMUNITARA
(ADI) Dobrogea care a avut in vedere integrarea in SMID a infrastructurii deja existente
(investitii private, cat si facilitati deja obtinute de Comunitatile locale pe proiecte PHARE).

In aceste conditii este normal ca relatiile viitoare dintre ADI Dobrogea (reprezentata de
Consiliul Judetean Constanta) si proprietarii ce-au investit in infrastructura existenta sa se
desfasoare in baza unor acorduri scrise, in care partile implicate sa-si asume obligatii si
drepturi reciproce pentru functionarea SMID-ului (asa s-a intamplat in toate judetele unde
exista investitii deja realizate, indiferent ca acestea erau publice sau private, pentru a nu
se cheltui fonduri comunitare pentru ceea ce este construit si functioneaza).

Pornind de la cele anterior mentionate va raspundem punctual la intrebarile
dumneavoastra:

1. Avem cunostinta de hotararea Consiliului Judetean Constanta de a incheia acorduri
de principiu cu operatorii privati ai depozitelor ecologice deja existente.

2. La momentul cand se va propune incheierea acordului respectiv vom analiza
continutul acestuia si vom semna varianta agreata de comun acord, cu drepturi si
obligatii reciproce.

3. Monitorizarea C.J. Constanta va privi aspecte de ordin tehnic si legislativ in domeniul
salubrizarii (Legile nr. 101/2006 si nr. 51/2006 actualizate) si nici decum nu va avea loc
o imixtiune in administrarea activitatii. Acest lucru se realizeaza si in prezent cu
administratiile locale si structurile teritoriale de mediu.

4. Contractele actuale in care se deruleaza activitatea Depozitului Ecologic de Deseuri
de la Ovidiu nu prevad expres semnarea sau nu a unor astfel de acorduri, dar nici nu
interzic acest lucru.

5. Ajustarea tarifelor de salubritate nu se face decat cu respectarea ORDINULUI
ANRSC nr. 109/2007, in care propunerile operatorilor economici, fundamentate pe



cheltuieli efective (structurate in forma si continutul impus), sunt aprobate exclusiv de
autoritatile administratiei publice locale.




